
PROTOKÓŁ XXVII/2013 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 24.01.2013 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 15 członków Rady Gminy (lista obecności w załączeniu do 

niniejszego protokołu), 31 Sołtysów i zaproszeni goście: Pan Jerzy Bartman - Radny Powiatu 

Białogardzkiego, Maciej Myczka- Radny Powiatu Białogardzkiego, Pan Józef Leszczyk 

Przewodniczący Rady Miasta Białogard, jednocześnie Wiceprzewodniczący Gminnego 

Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych w Białogardzie. W posiedzeniu udział wzięli także: 

Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard, Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy 

Białogard, Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy Białogard, Pan Andrzej Galuba - 

Komendant Straży Gminnej Gminy Białogard, Pani Elżbieta Grygorcewicz - Cupał - Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie i Pan Marian Jankowiak - Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy, protokołowała 

Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu. 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad, 

    - przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

   - uchwalenia budżetu Gminy Białogard na rok 2013, 

   - uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027, 

   - zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Gminy Białogard na 2013 rok,  

   - zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki  

      Komunalnej i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Białogard na 2013 rok, 

    - zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Gminy 

       Białogard na 2013 rok, 

    - zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Białogard na 2013 rok. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XXVII Sesji Rady Gminy Białogard. 



    Po przedstawieniu porządku obrad Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard zgłosił 

wniosek o wprowadzenie dodatkowej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Białogard prawa użytkowania wieczystego działek. 

Głosowanie za wprowadzeniem uchwały: „za” – jednogłośnie. 

Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad „za” – jednogłośnie.                          

Po zmianie porządek obrad przedstawiał się jak niżej: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad, 

    - przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

   - uchwalenia budżetu Gminy Białogard na rok 2013, 

   - uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027, 

   - zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Gminy Białogard na 2013 rok,  

   - zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki  

      Komunalnej i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Białogard na 2013 rok, 

    - zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Gminy 

       Białogard na 2013 rok, 

    - zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Białogard na 2013 rok, 

    - w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Białogard prawa użytkowania 

       wieczystego działek. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XXVII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Ad. 2. Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Maciej Niechciał Wójt Gminy 

Białogard (Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). Następnie Pan Józef 

Leszczyk i Pan Maciej Niechciał podziękowali zaproszonym na Sesję młodym sportowcom za 

osiągane wyniki i godne reprezentowanie Gminy i wręczyli dyplomy i upominki. 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęła żadna 

interpelacja.  



Ad.4 . Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1. Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Białogard na rok 2013. Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

dotyczącą budżetu przeczytała Pani Bogumiła Dorywalska – Skarbnik Gminy, następnie Pani 

Skarbnik przedstawiła plan inwestycji na 2013 rok obejmujący: 

- budowę placów zabaw, 

- kontynuację budowy sali gimnastycznej w Pomianowie, 

- remont świetlicy w Rarwinie, 

- zakup autobusu 18 osobowego (celem pozyskania dofinansowania złożono wniosek do 

  PFRON), 

- wymianę pieca c.o. w Gimnazjum w Pomianowie, 

- zakup nieruchomości. 

Pani Skarbnik przypomniała, że zakres wydatków z funduszu sołeckiego był przedmiotem obrad  

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy, przedstawiła wnioski 32 Sołectw i 

poinformowała, że Sołectwo Dębczyno nie złożyło wniosku. Kwota funduszu przypadająca na to 

Sołectwo będzie przeznaczona na remont świetlicy w Dębczynie. 

    Pan Kazimierz Chodynko poinformował, że Komisja Rewizyjna po dokonaniu analizy 

projektu budżetu na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała projekt pozytywnie.  

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

2. Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 

2013-2027. Pani Skarbnik przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącą wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu nie uczestniczyła nieobecna w tym czasie na Sali obrad Pani Dorota Oszkiel. 

 

3. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Gminy Białogard na 2013 

rok. Rada zadecydowała, że plany pracy zostaną wprowadzone bez poprawek, w razie 

konieczności plany mogą zostać zmienione w trakcie roku. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu nie uczestniczyła nieobecna w tym czasie na Sali obrad Pani Dorota Oszkiel. 

 



4. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Białogard na   

2013 rok. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu nie uczestniczyła nieobecna w tym czasie na Sali obrad Pani Dorota Oszkiel. 

 

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

Rady Gminy Białogard na 2013 rok, 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu nie uczestniczyła nieobecna w tym czasie na Sali obrad Pani Dorota Oszkiel. 

 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Białogard na 2013 rok, 

 Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

7. Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Białogard prawa użytkowania 

wieczystego działek przedstawił Pan Wójt.  

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 5. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania Radnych. 

  

Ad. 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

    Pani Zofia Legięć – Sołtys Sołectwa Żelimucha spytała czy zaplanowany został  remont drogi 

do Plantacji borówki w Żelimusze?  

    Pan Przewodniczący odpowiedział, że planowany jest remont ww. drogi, jednakże fakt nie 

przekazania przez Firmę Polana tej drogi w odpowiednim czasie Gminie skutkuje brakiem 

finansowych możliwości jej remontowania, tak jak wcześniej planowano. 

     Pan Marian Jankowiak powiedział, że powyższa droga jest remontowana corocznie i po-

twierdził, że niedopełnienie formalności przez Firmę Polana, uniemożliwiło złożenie wniosku 

dotyczącego pozyskania środków finansowych na kompleksowy remont. Poinformował również, 

że na terenie Gminy Białogard prowadzi prace obecnie Firma Geofizyka i poprosił o prze-

kazywanie informacji dotyczących uszkodzenia, zniszczenia dróg w związku z prowadzonymi 

pracami badawczymi. Pan Jankowiak poprosił ponadto o terminowe składanie informacji 



dotyczących wykonywania nieodpłatnych, dozorowanych prac na cele społeczne przez osoby 

skazane.  

    Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki spytał czy został zakończony 

wykonywany jesienią remont drogi w Moczyłkach, ponieważ na prywatnych działkach 

pozostawiono, np. wyrwane korzenie. 

    Pan Jankowiak odpowiedział, że nieprawidłowości w tym zakresie zostaną usunięte. 

    Pan Michaliszyn zabrał głos w sprawie planów pracy i stwierdził, że Komisja Rewizyjna ma  

szeroki plan pracy i powiela działania innych Komisji.  

    Pan Bogdan Tokarz - Sołtys Sołectwa Nasutowo poinformował, że drogi gminne w Nasutowie 

są oblodzone i spytał  czy gmina planuje wysłać tam piaskarki.  

    Pan Przewodniczący powiedział, że drogi w miejscowościach to w większości drogi 

powiatowe. 

    Pan Tokarz odpowiedział, że droga w Nasutowie, o której mówi jest drogą gminną. 

    Pan Jankowiak odpowiedział, że większość dróg jest określana mianem gminnych. 

    Pan Sołtys spytał czy istnieje możliwość dowiezienia piasku, którym mieszkańcy sami 

posypią drogę?  

    Pan Jankowiak odpowiedział, że piasek w obecnie panujących warunkach pogodowych 

marźnie i nie nadaje się do użytkowania.  

    Pan Jan Kaleja - Sołtys Sołectwa Nawino poprosił o interwencję w sprawie drogi do lasu.  

    Pan Jarosław Krajnik - Sołtys Sołectwa Łęczno spytał o montaż lustra drogowego. 

    Pan Jankowiak odpowiedział, że udzielał już informacji na ten temat i przypomniał, że Powiat 

zgadza się na montaż lustra, jednak Gmina musi sfinansować zakup. 

    Pan Ryszard Stelmach - Sołtys Sołectwa Pomianowo spytał o budowę chodnika w miejsco-

wości Pomianowo. 

    Pan Przewodniczący odpowiedział, że tym tematem powinien zająć się Powiat, ponieważ  

droga, przy której chodnik może być wybudowany jest drogą powiatową.  

    Pan Wójt poinformował, że plan remontów dróg zostanie przygotowany i przedstawiony po 

zapoznaniu się z obecnym stanem dróg przez Komisji Komunalną.  

   Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy poinformowała, że Radni, otrzymali komplet 

projektów uchwał dotyczących gospodarki odpadami i poprosiła o zapoznanie z projektami. 

Wyjaśniła przy tym, że przygotowanie tych projektów uzasadnione jest, m.in. koniecznością 

usunięcia zapisów niezgodnych z prawem i uwzględnienia rozstrzygnięć nadzorczych 

Wojewody Zachodniopomorskiego dotyczących podjętych przez inne gminy uchwał w zakresie 

gospodarki odpadami. Poinformowała, np., że w przekazanym wcześniej Państwu Radnym 



projekcie Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Białogard, zamieszczono zapis 

zobowiązujący przedsiębiorcę do dostarczenia właścicielom nieruchomości pojemników i wor-

ków do prowadzenia selektywnej zbiórki. Zapis ten został zmieniony, ze względu na fakt, iż 

zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku obowiązek ten spoczywa na właścicielu 

nieruchomości. Wyjaśniła, że przekazany wcześniej Radnym projekt Regulaminu zawierał 

obszerny tzw. „słowniczek”, wyjaśniający pojęcia zawarte w Regulaminie, obecny projekt 

zawiera tylko 4 pojęcia. 

    Pan Edward Lejbt stwierdził, że Rada podjęła decyzję o innej stawce za śmieci 

niesegregowane niż ta, która została dzisiaj przedstawiona.  

    Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica spytał, czy firma odbierająca śmieci 

będzie specjalnie przyjeżdżała do miejscowości, w której śmieci segreguje tylko kilka rodzin?  

    Pan Przewodniczący powiedział, że segregacja prowadzona przez Mieszkańców będzie miała 

charakter wstępny.   

    Pani Aneta Chilmańska stwierdziła, że Jej zdziwienie budzi fakt zamieszczenia w projekcie 

uchwały w sprawie wysokości stawek opłat, opłaty w wysokości 14 zł za śmieci 

niesegregowane, w sytuacji gdy wcześniej ustalono, że stawka ta będzie wynosiła 10 zł. Pani 

Chilmańska stwierdziła, że nie rozumie dlaczego stawka została zmieniona.  

    Pani Klajno ponownie poprosiła o zapoznanie się z projektami uchwał, poczynając od 

Regulaminu. Wyjaśniła, że zgodnie z zawartym w projekcie zapisem, osoba segregująca śmieci 

będzie musiała zakupić 6 rodzajów worków lub pojemników w określonych kolorach i ponieść 

trud związany z właściwą segregacją. Niewielka różnica pomiędzy wysokością opłat za odpady 

segregowane i niesegregowane nie będzie stanowiła wymiernej korzyści i nie zachęci 

Mieszkańców Gminy do segregacji, ponieważ segregujący poniesie w sumie większe koszty niż 

nie segregujący. Pani Sekretarz przypomniała, że przepisy nakładają obowiązek segregacji, nie 

osiąganie określonych jej poziomów będzie karane. Kary zapłaci Gmina, czyli Jej Mieszkańcy. 

Pani Klajno powiedziała także, że podnoszenie opłat w momencie płacenia kar to złe rządzenie , 

segregacji trzeba uczyć się już teraz. Radni otrzymali także informację o wysokości opłat za 

wywóz odpadów uchwalonych lub proponowanych do uchwalenia w sąsiednich gminach.  

Przypomniała, że Radni decydują o wysokości stawek, a przekazane projekty uchwał 

przygotowane przez Wójta, to propozycje, w tym obszernie uzasadniony projekt uchwały w 

sprawie wysokości stawek opłat. Następnie Sekretarz poprosiła Panią Małgorzatę Jakubicz – 

Podinspektora ds. rolnictwa i ochrony środowiska o przekazanie informacji dot. zainteresowania 

Mieszkańców Gminy wysokością opłat za odpady segregowane i niesegregowane.  



    Pani Jakubicz powiedziała, że Mieszkańcy Gminy po uzyskaniu informacji o zasadach 

segregacji i informacji dot. różnicy w wysokości opłat stwierdzają, że nie będą segregować 

śmieci, ponieważ „się nie opłaca”. Pani Jakubicz poinformowała o karach za nieosiągnięcie  

wskaźników w zakresie gospodarki odpadami. 

    Pan Edward Lejbt powiedział, że nie powinniśmy kierować się wysokością opłat określonych 

w innych gminach. Powiedział ponadto, że Mieszkańcy Stanomina będący członkami 

Spółdzielni nie mają możliwości segregacji odpadów ze względu na brak terenu, który można 

przeznaczyć na ten cel. Pan Lejbt powiedział, że Gmina powinna taki teren przygotować i 

ogrodzić.  

   Pan Jan Budzyński stwierdził, że takiego rozwiązania chciałby każdy mieszkaniec. 

   Pani Sekretarz poprosiła Pana Józefa Leszczyka Przewodniczącego Rady Miasta aby wyjaśnił  

jak sprawę organizacji miejsc gromadzenia odpadów rozwiązuje Białogardzka Spółdzielnia 

Mieszkaniowa. 

    Pan Leszczyk powiedział, że sposób segregacji odpadów określa zarządca nieruchomości i tak 

to jest rozwiązane w mieście Białogard, spółdzielnie wskazują sposób segregacji, ponieważ to 

one są za to odpowiedzialne.   

    Pan J. Krajnik stwierdził, że tak ważne sprawy jak obecna powinny być omawiane przy 

udziale Sołtysów, a nie tylko Radnych.  

    Pan Przewodniczący przypomniał, że posiedzenia Komisje nie są zamknięte i zaprasza 

wszystkich chętnych do dyskusji.  

    Pani Aneta Chilmańska spytała o autobus szkolny, który uległ wypadkowi, spytała czy 

autobus był przeładowany?  

    Pan Mirosław Brzeski powiedział, że obecnie rozsiewane są plotki, a jeżeli ktoś zauważy,  

że autobus jest przeładowany powinien to zgłosić.  

    Pan Przewodniczący poinformował, że odbyło się spotkanie z kierowcami i opiekunkami na 

temat zasad bezpieczeństwa.  

    Pan Lejbt spytał o godziny pracy świetlic i szkół w czasie ferii zimowych? Poinformował,  

że strzelnica w Stanominie będzie otwarta w czasie ferii popołudniami i zaprosił wszystkich 

chętnych po wcześniejszym uzgodnieniu terminu.  

    Pan Wójt odpowiedział, że świetlice będą otwarte w miarę potrzeb mieszkańców, otwarcie 

szkół zostanie uzgodnione z Dyrektorami. 

Ad. 7. Wobec wyczerpania wszystkich punktów XXVII Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 


